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  Mervi Vatanen, Helsingin seudun liikenne – kuntayhtymä 
  Pirjo Tujula, Projektinjohtaja, esteettömyys, sihteeri 
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1.  

Puheenjohtaja avasi kokouksen ja totesi sen päätösvaltaiseksi. Raimo K. Saarinen toimi 
puheenjohtajana, koska Pekka Sauri oli estynyt osallistumaan kokoukseen. 
 
2.  

Osallistujat esittäytyivät. 
 

3. 
Edellisen kokouksen muistio 1/2015 hyväksyttiin muutoksitta. 

 
4. 
A-ständit: tilannekatsaus ja ehdotus jatkotoimenpiteiksi 
Lakimies Jussi Puutio esitteli asian. Timo Kopomaan tekemä selvitys A-ständeistä on 
tämän muistion liitteenä (liite 1). 
Neuvottelukunta kävi asiasta keskustelua ja käydyn keskustelun jälkeen päätti esittää 
mielipiteenään, että  

• esitys kaupunginhallitukselle tehdään yleisten töiden lautakunnan kautta 

• ydinkeskustaan täyskielto A-ständeille 

• valitaan jokin alue, jota valvotaan tehostetusti ja annetaan huomautus liikkeen 
omistajalle 

• yleisten töiden lautakunnan kesäkuussa 2015 tekemä päätös otetaan käyttöön tie-
tyllä alueella 

• väärin sijoitetut ständit poistetaan huomautuksen antamisen jälkeen 

• kadunhoidon maksun mukana tiedotetaan A-ständeistä 

• yleisten töiden lautakunta ottaa vastuun kajoamisesta toisen omaisuuteen (stän-
dien poisto) 

• katsotaan tilanne vuoden päästä:onko huomautusten anto tehonnut 

• maksu/vuokra/sanktio ständin sijoittamisesta katualueelle? 

• tiedotetaan myös oikein sijoitetuista A-ständeistä 

• oikein sijoitettujen ständien omistajat palkitaan 
 

5. 
Pysäkkikuulutukset 
Ryhmäpäällikkö Kerkko Vanhanen esitteli asian. 
Pysäkkikuulutukset tulevat käyttöön koko Helsingin seudun liikenteeseen vuoden 2016 
aikana. Useampaa ääntä on testattu sekä busseissa että raitiovaunuissa. Naisääni kuu-
luu paremmin hälyssä. Alma Pöysti valittiin viralliseksi ääneksi. 
Kuulutuksissa kuulutetaan seuraavan pysäkin nimi. Myöhemmin on myös mahdollisuus 
kuuluttaa poikkeustilanteista. 
Äänenvoimakkuuden oikean tason löytäminen eri ympäristöihin voi olla mahdollinen on-
gelma. 
Neuvottelukunta kehotti HSL:aa testauttamaan reittioppaan näkövammaisilla. Lisäksi reit-
tioppaaseen kaivattiin mahdollisuutta hakea esteettömyystietoa eri kriteerein (esim. koro-
tettu pysäkki, pysäkin leveys jne.). Reittioppaaseen tarvitaan myös tieto koko reitistä es-
teettömyyden suhteen, myös vaihdettaessa liikennevälinettä. 
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Neuvottelukunta kiitti Kerkko Vanhasta hyvin tehdystä työstä ja eri käyttäjäryhmien huo-
mioimisesta testauksissa. Kerkko Vanhasen esitys on tämän muistion liitteenä (liite 2). 

 
6. 
Raitiovaunupysäkkien esteettömyys ja tyyppipiirustusten päivittäminen 
Kehittämispäällikkö Artturi Lähdetie esitteli asian. Uudet tyyppipiirustukset löytyvät ra-
kennusviraston sivuilta. Asia merkittiin tiedoksi.  

 
7. 
Mitä tietoa vielä kaivataan palvelukartalle 
Projektipäällikkö Mirjam Heikkinen oli pyytänyt tietoa, millä keinoilla palvelukartan saavu-
tettavuutta voisi vielä parantaa. Ajatuksena on, että kaikki tieto olisi samassa sovellukses-
sa. 
- ehdotuksia lisäyksiksi: 

o lumiaurat 
o liikkumisesteisten pysäköintipaikat 
o valo-ohjatut risteykset 
o ääniopastetut risteykset 
o tilapäiset liikennejärjestelyt 
o taksiasemat 
o pankkiautomaatit 
o ilmanlaatu 

Edellisten lisäksi neuvottelukunta toivoi tietoa 
o kaksi pysäkkiä on sijoitettu vierekkäin: kummalla pysäkiltä tietty linja pysähtyy 

(näkövammaisten huomiointi) 
o puhuvat pankkiautomaatit 
o alemmaksi sijoitetut automaatit 

- myöhemmin syntyvät ideat voi lähettää joko Mirjam Heikkiselle tai Pirjo Tujulalle. 
 

8. 
Muut asiat 
Liikuntavirasto on kartoittanut valvottujen uimarantojen sekä ulkokuntoiluvälineiden es-
teettömyyden kesällä 2015. Tiedot löytyvät palvelukartalta. 
 
9.  
Seuraava kokous 24.11.2015 klo 10 – 12. HUOM! Kokouspaikka on Elimäenkatu 5. 


